
 
 

ACTA  ASSEMBLEA GENERAL ACPA 2016 

Data: 30/06/2016 a les 17:00h 

Lloc: ECOS, carrer Bailén 5, Barcelona 

 

Assistents: Josep Ma. Torrents, Beatriz Garcia, Pepi Soto, Anton Cabayol, Toni Navarro, Jordi Colobrans, 

María Carballo, Carmen Salcedo, Miryam Navarro, Guillermo Soler, Pep Guasch i Montse Martos. 

 

ORDRE DEL DIA: 

1.- Aprovació de l'acta anterior. 

2.- Presentació del balanç econòmic 2015 i pressupost 2016. 

3.- Informe de les activitats de l'ACPA 2015 

4.- Informe de les Comissions 2015 

5.- Renovació parcial de la junta 

6.- Proposta Pla de treball 2016 

7.- Comentaris i dubtes. 

 

Comença l’assemblea a les 17.15 h, Pep Guasch, vocal de la junta, presenta l’assemblea en absència de la 

presidenta Helena Güell que no ha pogut assistir per problemes de salut. Actua com a secretaria, Carmen 

Salcedo, vocal de la junta. 

Seguidament, es presenten els punts de l’ordre del dia. 

 

1.- Aprovació de l'acta anterior. 

S’aprova l’acta anterior per unanimitat dels socis/es assistents. 

 

2.- Presentació del balanç econòmic 2015 i pressupost 2016 (veure al final de l’acta) 

María Carballo, vocal de la junta, en absència de la tresorera Juana Ibañez, presenta el balanç i el pressupost.  

Sobre el pressupost del 2015 explica que és més elevat perquè hi havia una previsió d’ingressos per 

activitats que finalment no es van fer, però sí va haver-hi la despesa del nou logo i dels tríptics de l’escola 

d’estiu. 

Jordi Colobrans diu que s’han de buscar ingressos extra, ja que el pressupost és molt limitat. 

Sobre el pressupost del 2016, s’explica que és en base a la previsió actual. 

Guillermo Soler, soci de l’ACPA, pregunta per la despesa del 70% de l’ICA i s’explica que és el conveni 

que es té amb l’ICA per compartir local i personal. 

Josep Ma. Torrent proposa rebaixar el tant per % del conveni amb l’ICA. 

Mamen Salcedo, diu que les activitats han de ser autosostenibles. 

El pressupost s’aprova amb l’abstenció de Pep Guasch perquè pensa que caldrà tenir un impuls de diners, 

proposa pròrroga d’aquest conveni demanant un esforç de l’ICA cap a l’ACPA. 

 

3.- Informe de les activitats de l'ACPA 2015 

Pep Guasch presenta les activitats de l’ACPA durant el 2015; s’han fet presentacions de l’ACPA a la UAB, 

UB i URV. Les presentacions van anar bé però es valora canviar el mode de presentació, ja que no dona 

temps de fer el procés participatiu amb els estudiants. 



 
 

 

També es va fer una trobada informal amb els socis/es, d’aquesta trobada va sorgir el Grup 

d’Autoetnografies. Jordi Colobrans explica el mètode de les autoetnografies, es reunien cada quinze dies i 

cada membre exposava la seva autoetnografia. 

Pepi Soto explica que María Valdés i ella mateixa van ser les coordinadores del Quaderns-e sobre 

antropologia a l’educació secundària que es va publicar al 2015. També explica com va anar la Jornada de 

pràctiques professionals que es va fer conjuntament com a activitat entre el Seminari de Pràctiques de la 

UAB, l’ICA i  

 

l’ACPA. Va ser una jornada d’intercanvi d’experiències, en aquesta jornada van intervenir estudiants i 

docents vinguts del País Basc, va ser molt interessant i és una iniciativa de col·laboració que es podria 

repetir. 

Pep Guasch també comenta les activitats que es van haver anul·lar per falta d’inscripcions, com els tallers 

professionalitzadors, l’escola d’estiu i el viatge professionalitzador. Mamen Salcedo diu que la gent no 

s’inscriu per la situació econòmica i per falta de temps, pensa que potser l’oferta no està ben dirigida, potser 

s’hauria d’aconseguir acreditació i també es parla de la possibilitat de fer-ho on-line.  

Pep també fa la reflexió que potser s’han repetit els mateixos tallers i el marge d’interessats és molt baix. 

Pepi afegeix que costa molt fidelitzar als joves. 

Mamen opina que a la gent l’interessa l’antropologia per àmbits, com per exemple antropologia i acció 

social. També es parla de fer algun conveni amb les universitats o fer alguna mena de mòdul per incorporar 

a les ofertes formatives de les universitats, no en la formació curricular.  

Pepi parla d’una assignatura que sigui relació amb els professionals d’altres disciplines, podria ser un model 

al Màster, proposta per al 2018. 

Guillermo Soler, soci de l’ACPA diu que visibilitzar ajuda a crear sinergies i pot generar ofertes de treball 

perquè la gent no sap que fan els/les antropòlegs/gues. 

Pepi diu que s’ha de generar la marca ACPA, però que hem se ser curosos amb això. 

Myriam Navarro com a sòcia de l’ACPA, diu que hi han ofertes de treball a l’Ajuntament i que es podrien 

compartir amb l’ACPA. 

Es parla d’obrir plataformes tipus Moodle. 

A continuació es presenten varis socis i sòcies assistents i expliquen quina és la seva activitat professional. 

 

4.- Informe de les Comissions 2015 

Jordi Colobrans fa un repàs de totes les activitats de la comissió d’Indústria i TIC, comenta l’interès per fer 

un màster de tecnoantropologia. 

Toni Navarro parla de reconduir els tallers i Mamen Salcedo proposa gent nova per fer els tallers i oferir una 

oferta més diversificada. 

Josep M. Torents opina que tot el que és empresa i consultoria no entra dins els interessos dels estudiants. 

Jordi Colobrans diu que si una bona part de la universitat estigués orientada a la professionalització, això 

canviaria. 

Pepi Soto explica la reunió que varen tenir amb el representant  d’educació, el subdirector general 

d’ordenació curricular de secundària, pensa que s’ha de tornar a insistir. També comenta la idea de fer una 

escola d’estiu sobre quina antropologia es fa a l’educació secundària orientada a docents. 

 



 
 

 

5.- Renovació parcial de la junta 

Pep Guasch explica que Helena Güell, l’actual presidenta, no pot seguir en el càrrec i li ha proposat que ell 

la substitueixi. Pep diu que ha aprés molt a la junta i tot i que per ell és un repte, li fa molta il·lusió. 

María Valdés, Juana Ibañez i Aurora González han manifestat la seva voluntat de donar-se de baixa de la 

junta ja que per motius diversos no poden seguir participant com voldrien. 

A continuació, es presenten els càrrecs a ocupar i s’aprova la següent distribució: 

 

Pep Guasch- President 

Pepi Soto- Vicepresidenta 

Carmen Salcedo - Secretària 

María Carballo - Tresorera 

Segueixen com a vocals: Toni Navarro, Jordi Colobrans, Helena Güell, Adrià Pujol, Montserrat Garcia i 

Roger Costa.  

 

Guillermo Soler diu que si es crea una comissió de visibilització, ell estaria interessat a participar-hi. 

No hi ha cap incorporació nova a la junta per part dels socis/es. 

 

 

6.- Proposta Pla de treball 2016 

Pep Guasch presenta el seu pla de treball per l’associació, pensa que el president ha de ser dinamitzador de 

l’associació, falta estructurar i tenir una base que ha de ser participativa, s’ha de treballar en tres eixos: 

visibilització, sinergia i finançament. També s’han d’activar les xarxes socials. Visibilitzar l’antropologia 

com a professió, hi ha molts antropòlegs que parlen del dia a dia i que no se sap que són antropòlegs, s’han 

de pensar estratègies de com visibilitzar l’antropologia, a la web podria haver-hi articles d’opinió. Es parla 

de generar articles d’opinió signats per l’ACPA perque surtin als mitjans de comunicació.També fer un 

butlletí quinzenal que servís com a comunicació interna cap als socis/es.  

Pel que fa a les convocatòries, crear un document base de perquè s’ha de contractar un antropòleg/a. 

Pel que fa a crear sinergies, es parla de fer comissions, formació. No es partidari de programar moltes 

activitats alhora, hi ha moltes temàtiques dintre de l’antropologia professional. També s’ha de vetllar per la 

qualitat de les propostes. Carmen Salcedo parla de fer formació extra universitària perquè tingui certificació 

i que s’adscrigui a un projecte concret. Mamen diu que està d’acord  

amb les línies de treball que presenta Pep, i proposa que es distribueixi entre els membres de la junta i també 

socis/es, crear networking i xarxes de treball. 

Pepi Soto comenta que està pendent el Conveni amb l’ICUB (Museu Etnològic-Museu de Cultures del 

Món), si es presenta un pla d’activitats, el Museu ens cedeix l’espai, possibilitat de que hi hagi finançament 

si hi ha ponents importants. 

 

7. Precs i preguntes 

No hi han preguntes. 

Es dona per acabada l’assemblea quan són les 19.30 amb la proposta de fer una reunió al setembre per 

començar el nou curs i tractar els temes plantejats a l’assemblea. 

 



 
 

 

 

Tancament 2015 i Proposta de Pressupost 2016 

Pressupost Resultat Pressupost

Conceptes 2015 2015 2016

INGRESSOS 4161,29 1462,50 1620,00

       INGRÉS QUOTES 1.560,00 1462,50 1620,00

       ESCOLA D'ESTIU 1.000,00 0,00 0,00

       VIATGES PROFESSIONALITZADORS 1.000,00 0,00 0,00

       TALLERS 600,00 0,00 0,00

       INTERESSOS BANC 1,29 0,00 0,00

DESPESES -4.051,65 -1636,38 -1435,00

      A COMPTE CONVENI ICA  (70% QUOTES) -1.092,00 -1023,75 -1134,00

      DESPESES TALLERS -540,00 0,00 0,00

      DESPESES ESCOLA D'ESTIU -800,00 -199,65 0,00

      DESPESES VIATGES PROFESSIONALITZADORS -900,00 0,00 0,00

      DISSENY NOU LOGO -199,65 -199,65 0,00

      SERVEIS BANCARIS -65,00 -72,61 -80,00

      COMPRES MATERIAL FUNGIBLE -10,00 0,00 -20,00

      COPISTERIA -10,00 -44,42 -30,00

      ASSESSORIA -75,00 -36,30 -40,00

      QUOTA FAAEE -60,00 -60,00 -60,00

      DESPESES REPRESENTACIO.RRPP -300,00 0,00 -50,00

      TRÀMITS JUNTA 0,00 0,00 -21,00

RESULTAT 109,64 -174,38 185,00  


